

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEEMPAT  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : TUAN HASSAN BIN ABDUL KARIM  
[ PASIR GUDANG ]**

**TARIKH : 14 SEPTEMBER 2021**

**SOALAN**

**TUAN HASSAN BIN ABDUL KARIM [ PASIR GUDANG ]** minta **PERDANA MENTERI** menyatakan adakah Kerajaan telah menimbangkan cadangan Kongres Kesatuan Pekerja-Pekerja Perkhidmatan Awam (CUEPACS) supaya gaji penjawat awam bermula dengan RM2208 memandangkan kos sara hidup semakin meningkat dan nilai ringgit kian merosot.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Kerajaan dari semasa ke semasa sentiasa bersedia untuk menambahbaik gaji penjawat awam termasuk elaun-elaun yang berkaitan dengan kos sara hidup dan memastikan gaji anggota perkhidmatan awam kekal relevan dengan keadaan sosio-ekonomi semasa.

Saraan dalam perkhidmatan awam turut mengambil kira dasar-dasar yang dikeluarkan oleh Kerajaan dari semasa ke semasa, sebagai contoh Perintah Gaji Minimum yang dilaksanakan Kerajaan pada 2016 iaitu mewartakan gaji minimum kepada RM1,000.00 (di Semenanjung Malaysia) dan RM920.00 (Sabah, Sarawak dan Labuan). Sehubungan itu, gaji permulaan terendah dalam Perkhidmatan Awam telah dinaikkan kepada RM1,200.00 berkuat kuasa 1 Julai 2016.

Selain daripada gaji, penjawat awam turut menerima Imbuhan Tetap dan Bayaran Imbuhan Sara Hidup yang menyumbang kepada pendapatan bulanan penjawat awam. Di samping itu, Kenaikan Gaji Tahunan (KGT) yang diterima pada setiap tahun juga dapat membantu menangani peningkatan kos sara hidup. Bagi mengurangkan kesan kenaikan kos sara hidup, Kerajaan telah pun menaikkan kadar Bayaran Sara Hidup (BSH) sebanyak RM50.00 sebulan kepada penjawat awam Kumpulan Pelaksana mulai 1 Januari 2020 yang bertujuan untuk meningkatkan kesejahteraan dan kebajikan penjawat awam.

Tuan Yang di-Pertua,

Berhubung cadangan Kongres Kesatuan Pekerja-Pekerja Perkhidmatan Awam (CUEPACS) supaya gaji penjawat awam bermula dengan RM2,208.00 selaras dengan Pendapatan Garis Kemiskinan (PGK) 2019 dan kenaikan kos sara hidup, Kerajaan juga pada dasarnya telah bersetuju supaya Sistem Saraan Malaysia (SSM) yang digunakan sejak tahun 2002 dikaji semula mengambil kira keadaan semasa terutamanya berkaitan paras Pendapatan Garis Kemiskinan (PGK) 2019 serta dasar-dasar Kerajaan yang berkaitan. Input-input ini akan diambil kira dalam pembentukan struktur gaji baharu Perkhidmatan Awam. Namun begitu, sebarang penambahbaikan ke atas saraan Perkhidmatan Awam adalah tertakluk kepada kedudukan kewangan Kerajaan.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEEMPAT,  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

---

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : TUAN NGA KOR MING**

**TARIKH : 14 SEPTEMBER 2021 (SELASA)**

**SOALAN NO. 56**

Minta **PERDANA MENTERI** menyatakan secara teliti langkah proaktif Kerajaan untuk mengatasi kemerosotan ekonomi negara yang mencatat kemerosotan -5.6% pada tahun 2020 sehingga menimbulkan masalah sosial serius termasuk 4 orang rakyat Malaysia bunuh diri hampir setiap hari.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Kerajaan telah mengambil langkah proaktif untuk mengatasi kemerosotan ekonomi akibat wabak pandemik COVID-19 melalui pelaksanaan pelbagai inisiatif di bawah pakej rangsangan ekonomi. Pakej rangsangan ekonomi yang diperkenalkan merupakan sebahagian daripada enam pendekatan utama untuk memulihkan ekonomi negara kesan daripada pandemik COVID-19 iaitu Ketegasan (*Resolve*), Ketahanan (*Resilient*), Memulakan Semula (*Restart*), Pemulihan (*Recovery*), Memperkasa (*Revitalise*) dan Menyusun Semula (*Reform*). Enam pendekatan utama ini adalah bagi memastikan ekonomi dapat kembali berada pada landasan pertumbuhan yang mampan.

Sehingga hari ini, Kerajaan telah memperkenalkan lapan pakej rangsangan ekonomi dan bantuan rakyat berjumlah RM530 bilion untuk memelihara kesejahteraan rakyat, memastikan kelangsungan perniagaan dan merangsang ekonomi. Pakej rangsangan yang telah diperkenalkan semasa awal penularan COVID-19 memberi fokus untuk menjaga kesejahteraan rakyat, menyokong kelestarian perniagaan, khususnya perusahaan kecil dan sederhana (PKS), dan memastikan kelangsungan kegiatan ekonomi utama. Ianya turut merangkumi langkah-langkah untuk melindungi pekerjaan dan meringankan beban kehidupan seperti program subsidi upah, Bantuan Prihatin Rakyat, program i-Sinar KWSP serta memperkenalkan tempoh moratorium dan pengurangan ansuran pinjaman.

Tuan Yang di-Pertua,

Pakej-pakej rangsangan yang telah diperkenalkan di bawah pendekatan kelima iaitu Memperkasa (*Revitalize*) pula memberi fokus kepada tiga aspek utama iaitu melindungi nyawa melalui pengukuhan sistem kesihatan awam dan vaksinasi kebangsaan, melindungi rakyat serta menjamin kelangsungan perniagaan. Ianya merangkumi langkah-langkah untuk melindungi rakyat dan menyokong perniagaan serta membolehkan pemberian bantuan kepada golongan sasaran. Selain itu, inisiatif yang diperkenalkan juga bertujuan untuk memperkukuh kedudukan ekonomi serta mempercepat pelaksanaan program vaksinasi bagi mengawal dan memutuskan rantai COVID-19.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat juga, Kerajaan telah memperkenalkan Pelan Pemulihan Negara (PPN) pada 15 Jun 2021. PPN merupakan strategi peralihan keluar dari krisis COVID-19 secara berfasa, teratur dan selamat. Sebagai sebuah pelan yang berpandangan ke hadapan dan anjal, PPN bertujuan untuk memastikan keseimbangan dalam usaha menyelamatkan nyawa, memastikan kelangsungan hidup rakyat dan memelihara kesejahteraan ekonomi. PPN menggunakan pendekatan seluruh negara dalam menangani krisis wabak ini dengan menggembeng usaha semua pihak termasuk kerajaan negeri, sektor swasta, pertubuhan bukan kerajaan atau NGO, pakar-pakar malah kerjasama dengan parti-parti politik.

Tuan Yang di-Pertua,

Di samping itu, Rancangan Malaysia Kedua Belas (RMKe-12) yang merupakan rancangan pembangunan lima tahun negara, akan

dibentangkan di Dewan Rakyat pada 27 September 2021 akan menggariskan tindak balas dasar yang menyeluruh dalam mendepani situasi yang mencabar akibat pandemik COVID-19. Strategi yang akan dilaksanakan dalam RMKe-12 akan mengambil kira pelbagai usaha untuk memulih dan menjana semula ekonomi yang terkesan disebabkan oleh COVID-19 serta menangani isu struktur ekonomi bagi memastikan pertumbuhan yang lebih inklusif dan mampan. Selain itu, pelbagai langkah bagi membantu pemulihan ekonomi dan kesejahteraan rakyat akan diperkenalkan dalam Bajet 2022 yang akan dibentangkan pada 29 Oktober 2021.

Kesemua langkah proaktif yang diperkenalkan oleh Kerajaan adalah bagi memastikan setiap lapisan rakyat terbela. Kerajaan percaya bahawa dengan pendekatan dan langkah yang telah diambil untuk menangani kesan daripada pandemik COVID-19, ekonomi negara akan kembali kukuh, berdaya tahan dan mampan bagi memastikan kebajikan dan kesejahteraan rakyat terus terpelihara.

Sekian, terima kasih.

Jabatan Perdana Menteri